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Plats och tid A-salen, Guldsmeden, Hudiksvall och på distans via Zoom, måndagen den 20 
december 2021 kl 17:30-20:40 

Beslutande Ledamöter 

Se närvarolista på sida 2 

 Ersättare 

Se närvarolista på sida 2 

Övriga närvarande Se närvarolista på sida 2 

Justerare Jim Svensk Larm (S) och Stina Åström Jonsson (C) 

Justeringens plats och tid Digital justering via mobilt bankid, onsdag 22 december 2021 
 
Underskrifter 

 Sekreterare 

 
Paragrafer §§ 195-209 

 Pia Embretsén  

 Ordförande 
  

 Sven-Åke Thoresen  

 Justerare 
  

 Jim Svensk Larm                                 Stina Åström Jonsson  
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 ANSLAG/BEVIS 
Protokollet är justerat. Justeringen tillkännagiven genom anslag. 

Instans Kommunfullmäktige  

Sammanträdesdatum 2021-12-20 

Datum då anslaget publiceras 2021-12-22 Datum då anslaget tas bort 2022-01-12 

Förvaringsplats för protokollet Kommunledningsstaben 
 

Underskrift 
  

 Pia Embretsén  
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Närvarolista 
Beslutande Sven-Åke Thoresen (S), Ordförande 

Mikael Löthstam (S) 
Annika Huber (S) 
Henrik Berglund Persson (S) 
Gerd Olsson (S) § 195-200, 202-209 
Per Svensson (S) 
Börje Sundin (S) 
Lena Hallqvist (S) 
Bo Nilsson (S) 
Anna-Carin Keisu (S) 
Jim Svensk Larm (S) 
Daniel Fors (S) 
Agneta Brendt (S) § 201-209 
Kerstin Rask (S) § 196-200, 201 
Lilian Holmgren (S) 
Ingvar Persson (S) 
Rolf Sundell (S) 
Jonas Holm (M) 
Anita Höglund (M) 
Adam Rydstedt (M) 
Cecilia Natander (M) 
Peter Lagerqvist (M) 
Håkan Rönström (M) §195-200, 202-209 
Bibbi Segerbrand (M) § 201 
Birgitta Medin (M) 
Kerstin Karlsson (M) 
Andréa Bromhed (MP) 
Lina Johnsson (MP) 
 

Charliene Kiffer Goude (V) 
Ulrica Högberg (V) 
Alf Norberg (V) 
Siv Cavallin (V) 
Johan Wallinder (V) 
Caroline Schmidt (C) §195-200, 202-209 
Jan-Erik Jonsson (C) 
Anton Stark (C) 
Bengt-Åke Nilsson (C) 
Anna Guldbrand (C) 
Jörgen Bengtson (C) § 195-197, 199-209 
Bernt Jons (C) § 198, 199, 201 
Anette Spjutsvik (C) §195-198, 200-209 
Matts Persson (C) 
Stina Åström Jonsson (C) 
Sven Bergström-Trolin (C) 
Erik Jensen (C) 
Lars Sjögren (L) 
Peter Åkerström (KD) 
Lars Österberg (KD) 
Patrik Nilsson (SD) 
Yvonne Andersson (SD) 
Stefan Nordin (SD) 
Jörgen Eriksson (SD) 
Birgitta Johansson (SD) 
Peter Asp-Vilén (SD) 

Ersättare  Kerstin Rask (S) 
Bibbi Segerbrand (M) 
Torsten Myrgren (M) 
Emelie Gustafsson (M) 
Barbro Ryttlinger (MP) 
Delshad Saleh (V) 
 
 

Lars Berglund (V) 
Bernt Jons (C) 
Ingrid Bryntse (C) 
Kent Sjöberg (KD) 
Mats-Erik Jonsson (SD) 
 

Övriga närvarande Kommunsekreterare Pia Embretsén, 
kommundirektör Bengt Friberg 
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Innehållsförteckning 
§ 195 Dnr 56867 

Information från kommunen .......................................................................... 5 
§ 196 Dnr 2016-000288 - 003 

Ledamöters frågestund ..................................................................................... 6 
§ 197 Dnr 2021-000564 - 045 

Upplåningsramar och kommunal borgen 2022 ............................................ 8 
§ 198 Dnr 2021-000231 - 460 

Taxa inom livsmedelsområdet ....................................................................... 10 
§ 199 Dnr 2021-000300 - 214 

Detaljplan för Ede 51.1 mfl i Delsbo, Hudiksvalls kommun ................... 12 
§ 200 Dnr 2021-000573 - 107 

Namnbyte Hudiksvallsbostäder samt ändring i bolagsordning ................ 14 
§ 201 Dnr 2021-000145 - 001 

Förändrad näringslivsorganisation ................................................................ 16 
(HNA, Visit Glada Hudik, turistbyrå) .......................................................... 16 

§ 202 Dnr 2021-000298 - 102 
Val av ny ersättare i Demokrati- och kvalitetsberedningen, efter  Daniel 
Johnson (L) som entledigats .......................................................................... 18 

§ 203 Dnr 2021-000487 - 102 
Val av ny kommunrevisor, efter Sebastian Olsson (L) som entledigats .. 19 

§ 204 Dnr 2021-000645 - 102 
Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare i KHF Skyttegillet, 
Peter Lagerqvist (M) ....................................................................................... 20 

§ 205 Dnr 2020-000629 - 008 
Motion om Agenda 2030 ............................................................................... 21 

§ 206 Dnr 2020-000570 - 008 
Motion - Utveckla relationerna mellan generationerna med 
ungdomsanställningar ..................................................................................... 23 

§ 207 Dnr 2021-000551 - 009 
Interpellation om drogsituationen och förekomsten av droger bland unga 
i Hudiksvalls kommun .................................................................................... 25 

§ 208 Dnr 2021-000649 - 009 
Interpellation om hur kommunen säkerställer arbetsmiljön i kommunens 
lokaler ................................................................................................................ 26 

§ 209 Dnr 2016-000105 - 030 
Delegationsbeslut ............................................................................................ 27 
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§ 195 Dnr 56867 

Information från kommunen 

Kommunfullmäktige beslutar 
att tacka för informationen.  

Sammanfattning 
Kommundirektör Bengt Friberg informerar om smittskyddsläget nationellt, 
regionalt och lokalt och vilka risker och restriktioner som finns och gäller.  
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§ 196 Dnr 2016-000288 - 003 

Ledamöters frågestund 

Sammanfattning 
Charliene Kiffer Goude (V) frågar ansvarigt kommunalråd: 

" För över ett år sedan lämnade jag in en motion om att se över möjligheterna 
för samarbeten med lämpliga aktörer kring att införa modellen Huskurage. Vid 
förra fullmäktige redovisades obesvarade motioner och där står denna motion 
fortfarande under beredning trots att över ett år gått. Jag undrar hur det går 
med motionen och varför svar på motionen dröjer." 

Kommunstyrelsens ordförande Mikael Löthstam svarar: 

Social- och omsorgsnämnden avvaktar en utvärdering och rapport som Gävle-
kommun håller på att ta fram, som ska visa de erfarenheter de har gjort i sitt 
projekt. Rapporten väntas presenteras i början av året. I vår kommun pågår i 
övrigt ett samarbete bland annat mellan Hudiksvallsbostäder och kvinnojouren 
enligt Huskurage, som ska skapa trygghet i bostadsområden och förebygga våld 
i nära relationer. 

 

Ulrica Högbergh (V) frågar: 

" I våras efter en avverkning av nyckelbiotopklassad kommunskog, kom det 
fram att kommunens skog inte varit hållbarhetscertifierad (t ex via FSC) sedan 
2012 trots att FSC-certifiering finns med i såväl styrdokument som i upp-
följningar.  

Efter att det framkom att certifiering saknas så har jag uppfattat det som att 
majoritetens intentioner är att åter certifiera kommunens skogsinnehav. 

Med utgångspunkt i detta undrar jag om kommunens skog nu är hållbarhets-
certifierad, t ex enligt FSC? " 

Kommunstyrelsens ordförande Mikael Löthstam svarar: 

Plan- och utvecklingsutskottet har fått i uppdrag att ta fram en strategi hur 
kommunen ska sköta sin skog och att den sedan ska certifieras. 

 

Stina Jonsson (C) frågar lärandenämndens ordförande: 

" Smittspridningen ökar, många elever i skolan är sjuka i diverse förkylningar 
och även i Covid 19. De sista dagarna i grundskolan brukar innebära schema-
brytande aktiviteter som pyssel, film och julmys som är härligt, men är det värt 
att riskera julfirande med nära och kära? 
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Tyvärr testar inte alla vårdnadshavare sina barn och personalen får skicka hem 
elever som trots symtom kommer till skolan. Smittspridningen ökar generellt 
och en mer smittsam variant är här eller på intåg. 

Det är ju skolplikt och vårdnadshavare måste låta sina barn gå i skolan vilket 
gör att vi måste kunna säkerställa att skolan är säker, så varför kunde man inte 
flytta de tre sista dagarna av höstterminen och lägga dem i slutet av vårterminen 
istället? Det skulle kunna öka möjligheterna till ett säkert smittsäkert julfirande." 

Lärandenämndens ordförande Jonas Holm (M) svarar: 

Kommunens krisledning har dagligen kontakt med smittskyddsläkaren och 
folkhälsomyndigheten och följer deras rekommendationer och råd. Kluster-
utbrott har förekommit vid några skolar där undervisningen har flyttas till 
hemmet. I övrigt följs alla rekommendationer och försiktighetsåtgärder, som till 
exempel att inte blanda olika klasser. 

 

Caroline Schmidt (C) frågar lärandenämndens ordförande: 

" För några veckor ställde jag en interpellation till ordförande i Lärande 
nämnden om hur det systematiska arbetet fungerade med de 335 eleverna som 
inte klarat årskurs 9, de senaste 5 åren.  

Som av händelse har nu Skolinspektionen efter ”kvalitetsgranskningen av 
Hudiksvalls kommuns ansvarstagande för grundskolan.” – svarat på frågan som 
jag ställde i interpellationen.  

Skolinspektionen riktar skarp kritik till ansvarig majoritet.  

” Huvudmannen behöver systematiskt analysera samtliga elevers behov och 
förutsättningar för att kunna rikta uppföljningsbara kompensatoriska åtgärder 
till de grupper som har sämre förutsättningar för att nå utbildningsmålen”. 

Min fråga till Jonas Holm  

- För att stötta de 335 ungdomar som inte klarat grundskolan, samt 
de som är på väg att gå ut årskurs 9 – kan Jonas Holm lova att det systematiska 
arbetet kommer att inledas omgående och redovisas på KS under våren 2022?" 

Lärandenämndens ordförande Jonas Holm (M) svarar: 

Skolinspektionens yttrande har inte uppfattats som skarp kritik, utan som råd 
och hjälp för att systematiskt analysera samtliga elevers behov och förut-
sättningar och hitta åtgärder för att kunna nå utbildningsmålen. Dessa åtgärder 
kommer sedan att redovisas i lärandenämnden som ansvarar för verksamheten. 
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§ 197 Dnr 2021-000564 - 045 

Upplåningsramar och kommunal borgen 2022 

Kommunfullmäktige beslutar 
att under 2022 medge nyupplåning för Hudiksvalls kommun inom en ram på 
totalt 150 mkr (varav va-renhållning 45 mkr). Kommunens nyupplåning för-
orsakas av en hög årlig investeringstakt,  

att under 2022 medge omsättning av lån för Hudiksvalls kommun inom en ram 
av totalt 70,5 mkr (varav va-renhållning 17,5 mkr),  

att under 2022 såsom för egen skuld ingå borgen för AB Hudiksvallsbostäder 
(556507-8267) med 130 mkr gällande nyupplåning och med 415 mkr avseende 
omsättning av lån (nyproduktion Kattvikskajen, nyproduktion Ängebo, ny-
produktion Forsa, stambyten),  

att under 2022 såsom för egen skuld ingå borgen för Fastighets AB Glysis  
(556197-3669) 200 mkr gällande nyupplåning och med 100 mkr avseende om-
sättning av lån (nybyggnation Kattvikskajen),  

att under 2022 såsom för egen skuld ingå borgen för Glysisvallen AB (556315-
5125) med 10 mkr gällande ny upplåning samt 4 mkr avseende omsättning av 
lån (utveckling av ungdomsområdet på Överås), samt 

att Hudiksvalls kommun har en företagskredit hos Nordea på 200 mkr. Av 
denna fördelas vidare till bolagen enligt följande: 

Glysisvallen AB    5 mkr 

Fastighets AB Glysis  20 mkr 

Forssågruppen AB    1 mkr 

Hudiksvalls Näringslivs AB    1 mkr 

Hudiksvallsbostäder  10 mkr 

Sammanfattning 
Enligt kommunfullmäktiges beslut 2006, § 75, om borgenspolicy fordras årsvis 
beslut om borgensnivåerna för varje kommunalt bolag. Vidare fordras ramar 
för kommunens egen nyupplåning och omsättning av lån.  
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Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2021-12-07 § 202 

Allmänna utskottet 2021-11-18 § 131 

Tjänsteutlåtande 

 

 

Beslutet skickas till 
Ekonomienheten 
Tekniska nämnden 
AB Hudiksvallsbostäder 
Fastighets AB Glysis   
Glysisvallen AB 
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§ 198 Dnr 2021-000231 - 460 

Taxa inom livsmedelsområdet 

Kommunfullmäktige beslutar 
att anta förslaget till ny taxa för kommunens avgifter inom livsmedelsmedels-
området, samt 

att taxan gäller från 2022-01-01 

Sammanfattning 

Norrhälsinglands miljö- och räddningsnämnds yttrande 
Från och med år 2024 ska kostnaderna för kommunernas livsmedelskontroll 
debiteras full ut i efterhand. Nuvarande taxa bygger på att den som är föremål 
för livsmedelskontroll, betalar in en årlig avgift i förskott baserat på en risk-
klassning av verksamheten och det antal kontrolltimmar som följer av den. 
Vissa verksamheter är föremål för flera kontroller årligen medan vissa mindre 
verksamheter haft ett tillsynsintervall på upp till vart 3:e år.  

Förslaget till ny taxa är framtagen av SKR. Den nya taxan ger stöd för att kunna 
fakturera kostnader för kontroll i samband med RASFF-varningar (Rapid Alert 
System for Food and Feed), behov av dolda köp mm som behövs för att säker-
ställa lagefterlevnaden. Taxan tar även höjd för att kunna fakturera tillsynen av 
material och produkter avsedda att komma i kontakt med livsmedel, även kallat 
FCM utifrån EU-förordningen 1935/2004. Detta tillsynsansvar har lagts på 
kommunerna från och med 1 juli 2021 och har kopplats till livsmedelsområdet.   

Livsmedelskontrollen ska enlig lag finansieras till 100% genom taxor. SKR till-
handahåller ett underlag för beräkning av den faktiska timkostnaden för livs-
medelskontroll. Den tar hänsyn till lönekostnader för livsmedels-inspektörerna, 
stödjande resurser, nämndkostnader, provtagning, skyddskläder, transporter 
samt alla de kostnader som följer av lokaler, förbrukningsvaror och verksam-
hetssystem. Vid sin revision av nämndens livsmedelskontroll i våras, ansåg 
länsstyrelsen att det var tveksamt om nämnden hade full kostnads-täckning och 
att denna behövde ses över.  

Remissyttranden, obefogade klagomål, allmän information och rådgivning, för-
valtningsöverskridande samverkan och projekt samt övrig medverkan i sam-
hällsutvecklingen är exempel på arbetsuppgifter som måste finansieras genom 
skattemedel.  

Beräknad timkostnad 
Timkostnaden för tillsyn inom livsmedelsområdet blir enligt beräkningen  
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1173 kr. För uppföljande kontroll och annan offentlig kontroll där restiden ska 
läggas till separat blir timkostnaden 1114 kr.  

Precis som tidigare rekommenderar SKR att taxan indexregleras årligen utifrån 
PKV, med den procentsats som är publicerad på SKR´s webbplats för oktober 
månad året före avgiftsåret. Detta för att säkerställa finansieringen över tid. 

Miljökontorets bedömning 
En ny taxa för att kunna uppfylla kravet på efterhandsdebitering är nödvändig. 
Förändringarna kommer kräva stora informationsinsatser lokalt. Företag som 
inte varit föremål för årliga kontroller, kommer framöver att få betala hela 
summan direkt efter genomförd kontroll istället för som idag, då avgiften för-
delas över 2-3 år. Efterhandsdebitering innebär också en ökad administration. 
Varje enskild kontroll ska faktureras separat i anslutning till kontrollen istället 
för årlig massdebitering av kommunernas drygt 500 livsmedelsverksamheter vid 
en och samma tidpunkt. Tillräckligt med personal med rätt kompetens blir helt 
avgörande.  

Den nya timtaxan kommer nu att ligga i nivå med länets övriga kommuners 
timtaxa för livsmedelskontroll. 

Yrkanden 
Jörgen Bengtson (C) anmäler jäv och deltar inte vid handläggning av och beslut 
i ärendet. 

Jörgen Bengtson ersätts av Bernt Jons (C).  

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2021-12-07 § 213 

Allmänna utskottet 2021-11-18 § 142 

Norrhälsinglands miljö och räddningsnämnd 2021-10-13 § 50 

Taxa 

Tjänsteutlåtande miljökontoret 

 

Beslutet skickas till 
Norrhälsinglands miljö- och räddningsnämnd 
Ekonomienheten 
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§ 199 Dnr 2021-000300 - 214 

Detaljplan för Ede 51.1 mfl i Delsbo, Hudiksvalls 
kommun 

Kommunfullmäktige beslutar 
att anta planförslaget.  

Sammanfattning 
Detaljplaneförslag har tagits fram för fastigheten Ede 51:1 mfl i Delsbo där nya 
bostäder i max två plan möjliggörs. En reglering av del av gatumarken görs, i 
samband med planläggningen, för att möjliggöra att en befintlig stödmur kan 
fastighetsregleras till kvartersmark. 

Samråd hölls 28 maj - 23 juni och granskning skedde 15 september - 8 oktober 
2021. I granskningsutlåtandet, som medföljer planen, har inkomna yttranden 
sammanställts. Detaljplanen är nu förberedd för ett antagande. Planen görs med 
utökat standardförfarande vilket innebär att beslut om antagande tas av 
kommunfullmäktige. 

Planbestämmelsen B för bostäder har kompletterats med egenskaps-
bestämmelser, som anger att byggnaderna ska utföras med en högsta byggnads-
höjd av 6,5 meter för att inte dominera intrycket och därmed riskera att påverka 
omkringliggande bostäder negativt. Bestämmelsen om att största byggnadsarea 
är 30 % av fastighetsarean syftar till att ge området en småskalighet samt 
möjliggöra infiltration av dagvatten på oexploaterade ytor. En annan 
bestämmelse anger att varje byggnad i sig inte får vara större än 300 m2,  för att 
ge området en småskalighet som innebär en anpassning till omkringliggande 
bebyggelse. Fasader ska utföras i trä och takvinklar får inte vara större än 27 
grader för att hålla nere byggnadernas totalhöjd. 

Yrkanden 
Annette Spjutsvik (C) anmäler jäv och deltar inte vid handläggning av och 
beslut i ärendet. 

Annette Spjutsvik ersätts av Bernt Jons (C).  
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Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2021-12-07 § 206 

Plan- och utvecklingsutskottet 2021-11-23 § 103 

Byggnadsnämnden 2021-11-08 § 122 

Tjänsteutlåtande byggnadsnämnden 

Plankarta 

Granskningsutlåtande 

Samrådsredogörelse  

Antagandehandling planbeskrivning 

Tjänsteutlåtande byggnadsnämnden 

Plankarta 

Granskningsutlåtande 

Samrådsredogörelse  

 

 

Beslutet skickas till 
Byggnadsnämnden 
Annika Forslin 
Emma Nordebo Snygg 
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§ 200 Dnr 2021-000573 - 107 

Namnbyte Hudiksvallsbostäder samt ändring i bolags-
ordning 

Kommunfullmäktige beslutar 
att godkänna införandet av nytt bolagsnamn, Glada Hudikhem AB, i bolags-
ordningen i stället för AB Hudiksvallsbostäder, 

att godkänna förslag till ny bolagsordning för AB Hudiksvallsbostäder i enlighet 
med föreliggande tjänsteskrivelse med bilagor, samt 

att översända ärendet till bolagsstämman för beslut om ny bolagsordning samt 
bolagsnamn för AB Hudiksvallsbostäder. 

Reservationer 
Emot beslutet reserverar sig Charliene Kiffer Goude (V), Ulrica Högbergh (V), 
Alf Norberg (V), Siv Cavallin (V) och Johan Wallinder (V) med följande 
motivering: 

" Vår motivering var att Hudiksvallsbostäders varumärke redan idag är starkt, 
det finns få lediga lägenheter och att ett namnbyte därför är en onödig kostnad 
som hyresgästerna i slutändan får betala för."  

Sammanfattning 
Kommunfullmäktige fattade den 26 april 2021 ett beslut att ge styrelsen i AB 
Hudiksvallsbostäder i uppdrag att genomföra ett varumärkesarbete innefattande 
nytt bolagsnamn. Bolaget har arbetat vidare med frågan och kommit fram till 
förslag på beslut, ärendets beredning presenteras i beslutsunderlaget.  

Yrkanden 
Anna-Karin Keisu (S), Håkan Rönström (M), Jörgen Bengtson (C), Lars 
Österberg (KD), Andrea Bromhed (MP), Yvonne Andersson (SD), och Lars 
Sjögren (L) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Ulrica Högbergh (V) yrkar avslag på kommunstyrelsens förslag.    

Propositionsordning 
  Ordförande framställer proposition om bifall eller ej till kommunstyrelsens 
förslag, och finner att kommunfullmäktige bifaller detta   
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Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2021-12-07 § 212 

Allmänna utskottet 2021-11-18 § 141 

Tjänsteutlåtande 

Förslag på ny bolagsordning 

Tjänsteutlåtande bolagsnamn från Hudiksvallsbostäder 

Tjänsteutlåtande Utveckling av varumärke från Hudiksvallsbostäder 

Tjänsteutlåtande Info/beredning, utveckling av varumärke, Hudiksvallsbostäder 

Tjänsteutlåtande Godkännande av ny bolagsordning för AB Hudiksvalls-
bostäder från Hudiksvallsbostäder 

 

Beslutet skickas till 
AB Hudiksvallsbostäder 
Annika Lindfors 
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§ 201 Dnr 2021-000145 - 001 

Förändrad näringslivsorganisation (HNA, Visit Glada 
Hudik, turistbyrå) 

Kommunfullmäktige beslutar 
att avveckla Hudiksvalls Näringslivs Aktiebolag så snart som möjligt efter ut-
gången av verksamhetsåret 2022. 

att Hudiksvalls Näringslivs Aktiebolags verksamhet till sin helhet inkluderande 
personal och material övergår till kommunstyrelsen 2022-03-01. 

att ordförande och styrelsen för Hudiksvalls Näringslivs Aktiebolag kvarstår 
och ansvarar för bolaget till dess det är avvecklat. 

att komplettera reglementet för kommunstyrelsen med ansvar även för närings-
livsfrågor och besöksnäring/turism samt   

att ge kommunstyrelsen i uppdrag att tillse att Hudiksvalls Näringslivs Aktie-
bolag har erforderliga medel för att täcka eventuella kostnader som uppstår 
under 2022 samt bistå ordförande och styrelsen med personellt stöd för att 
hantera avvecklingen av bolaget. 

Reservationer 
Emot beslutet och till förmån för eget förslag reserverar sig Peter Åkerström 
(KD) och Lars Österberg (KD).  

Sammanfattning 
För att bättre kunna arbeta utifrån ett helhetsperspektiv när det gäller 
kommunens arbete med tillväxtfrågorna föreslås samhällsplaneringsenheten, 
som ingår i kommunledningsförvaltningen, att slås samman med det som idag 
utgör Hudiksvalls Näringslivs Aktiebolags (HNA). Tillsammans kommer de att 
bilda en Tillväxtenhet bestående av tre delar; Näringslivs, Mark- och ex-
ploaterings-, Samhällsplaneringsenheterna. Dessa är tänkt att ledas av en verk-
samhetschef som tillika är chef för Samhällsplaneringsenheten. Till näringslivs-
enheten överförs också kommunens besöks- och turistverksamhet. Förslagsvis 
sker förändringen från 2022-03-01. Förändringen kommer att innebära att 
HNA kan avvecklas vilket lämpligen kan ske så snart som möjligt efter ut-
gången av 2022. Fram till dess kvarstår ordförande och styrelsen för bolaget för 
att med stöd från kommunledningsförvaltningen hantera avvecklingsprocessen.  

Tillväxtenheten kommer att tillhöra kommunstyrelsen och vara en del av 
kommunledningsförvaltingen. Dess frågor kommer att beredas och hanteras via 
plan- och utvecklingsutskottet.  
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Yrkanden 
Håkan Rönström (M), Caroline Schmidt (C) och Gerd Olsson (S) anmäler jäv 
och deltar inte vid handläggning av och beslut i ärendet. 

Håkan Rönström ersätts av Bibbi Segerbrand (M), Caroline Schmidt ersätts av 
Bernt Jons (C) och Gerd Olsson ersätts av Kerstin Rask (S). 

Peter Åkerström (KD) och Lars Österberg (KD) yrkar att HNA får förnyat 
uppdrag inom ramarna för dagens organisation, men med ett ökat inslag av 
näringslivsföreträdare i styrelsen med beslutsrätt. 

Mikael Löthstam (S), Jonas Holm (M), Jan-Erik Jonsson (C), Stina Jonsson (C), 
Bo Nilsson (S), Andrea Bromhed (MP), Patrik Nilsson (SD) och Lars Sjögren 
(L) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Propositionsordning 
Ordföranden framställer proposition om bifall antingen till kommunstyrelsens 
förslag eller till Peter Åkerströms och Lars Österbergs förslag och finner att 
kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag     

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2021-12-15 § 224 

Allmänna utskottet 2021-12-14 § 151 

Förslag till ny organisation 

Powerpoint 

 

Beslutet skickas till 
HNA 
Bengt Friberg 
Ulrika Wenn 
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§ 202 Dnr 2021-000298 - 102 

Val av ny ersättare i Demokrati- och kvalitets-
beredningen, efter Daniel Johnson (L) som entledigats 

Kommunfullmäktige beslutar 
att ny ersättare i demokrati- och kvalitetsberedningen utses vid senare tillfälle.  

Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade, vid sitt sammanträde 24 maj 2021, att entlediga 
Daniel Johnson (L) från uppdrag som ersättare i demokrati- och kvalitets-
beredningen. Kommunfullmäktige har att utse ny ersättare.  

Beslutsunderlag 
Kommunfullmäktige 2021-11-22 § 185 

 

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 203 Dnr 2021-000487 - 102 

Val av ny kommunrevisor, efter Sebastian Olsson (L) 
som entledigats 

Kommunfullmäktige beslutar 
att ny kommunrevisor utses vid senare tillfälle 

Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade vid sitt sammanträde 25 oktober 2021 att ent-
lediga Sebastien Olsson (L) från rubricerat uppdrag. Kommunfullmäktige har 
att utse ny revisor.  

Beslutsunderlag 
Kommunfullmäktige 2021-11-22 § 187 

 

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 204 Dnr 2021-000645 - 102 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare 
i KHF Skyttegillet, Peter Lagerqvist (M) 

Kommunfullmäktige beslutar 
att bifalla Peter Lagerqvists anhållan om entledigande från uppdrag som er-
sättare i KHF Skyttegillet, samt 

att till ny ersättare utse Jonas Holm (M), Nätvik 8, 824 91 Hudiksvall.  

Sammanfattning 
Peter Lagerqvist (M) anhåller om entledigande från rubricerat uppdrag.  

Beslutsunderlag 
Begäran om entledigande 

 

Beslutet skickas till 
Peter Lagerqvist 
KHF Skyttegillet 
Jonas Holm 
Annika Forslin 

 

 

Kommunfullmäktige 2021-12-20
(Signerat, SHA-256 5E1822068DF3E5AB3D76678CA7ECE052D24A465777E8C8F8364B8350289FAE45)

Sida 20 av 28



 

Kommunfullmäktige  

Protokoll 
Sida 
21(27) 

Sammanträdesdatum 
2021-12-20 

 
 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     
 

§ 205 Dnr 2020-000629 - 008 

Motion om Agenda 2030 

Kommunfullmäktige beslutar 
att anse motionen besvarad.   

Sammanfattning 
Den 4 november 2020 inkom Caroline Schmidt, centerpartiet med en motion 
om att arbeta in Agenda 2030 i kommunens styrsystem.  

Ett arbete med att koppla kommunens vision och konkretiseringen av de över-
gripande målen till Agenda 2030 är påbörjad. Arbetet är delvis avstannat på 
grund av pandemin då kvalitetsteamet har fått lägga en stor del av sina resurser i 
arbetet med pandemin.  

Hudiksvall är en ekokommun sedan 2002 och 2014-05-26 beslutade kommun-
fullmäktige om att delta i projektet Hållbar kommun- och regionutveckling för 
att arbeta med att tillämpa hållbarhetsprinciperna som utgör grunden för eko-
kommunarbetet. Deltagande i projektet har bidragit till att på ett tydligt sätt 
väva ihop kommunens arbete med den ekologiska hållbarheten och den sociala 
hållbarheten då det inte går att bortse från någon del av dessa om målen i 
Agenda 2030 ska kunna uppnås. Vårt arbetssätt att tillämpa hållbarhets-
principerna beskriver hur vi ska arbeta för att bidra till Agenda 2030.  

Med anledning av att målstrukturen med Agenda 2030 blir alltmer känd har 
kommunen påbörjat ett arbeta med att koppla vårt styrsystem till Agenda 2030 
målen. Det genomförs för att tydliggöra vilka Agenda 2030 mål som 
kommunen arbetar med. Flera av de indikatorer som kommunen använder som 
indikator återfinns bland KOLADAs Agenda 2030 indikatorer. Länk till 
KOLADA återfinns på kommunens hemsida om hållbarhetsarbete Hållbarhet. 

En fördjupad redovisning av vilka delar av förvaltningarnas arbete som är i 
enlighet med de respektive målen i Agenda 2030 presenterades för kommun-
styrelsen den 9 november 2021. 

Arbetet är påbörjat och förslag till beslut är därför att anse motionen besvarad.   

Yrkanden 
Caroline Schmidt (C), Jan-Erik Jonsson (C), Ulrica Högbergh (V) och Peter 
Åkerström (KD) yrkar bifall till motionen. 

 

Andrea Bromhed (MP), Bo Nilsson (S), Mikael Löthstam (S) 0ch Yvonne 
Andersson (SD) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  
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Propositionsordning 
Ordföranden framställer proposition om bifall antingen till kommunstyrelsens 
förslag eller till Caroline Schmidts med fleras förslag, och finner att kommun-
fullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag   

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2021-12-07 § 215 

Allmänna utskottet 2021-11-18 § 143 

Tjänsteutlåtande 

Motion 

 

Beslutet skickas till 
Caroline Schmidt 
Åsa Terent 
Annika Lindfors 
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§ 206 Dnr 2020-000570 - 008 

Motion - Utveckla relationerna mellan generationerna 
med ungdomsanställningar 

Kommunfullmäktige beslutar 
att avslå motionen.  

Reservationer 
Emot beslutet reserverar sig Peter Åkerström (KD) och Lars Österberg (KD).  

Sammanfattning 
Peter Åkerlund (KD) och Monika Stigås (KD) har i en motion föreslagit att 
kommunfullmäktige beslutar att uppdra till social- och omsorgsnämnden att 
initiera ett projekt med ungdomsanställningar för att utveckla relationerna 
mellan generationerna.  

Social- och omsorgsnämndens yttrande 
Social- och omsorgsförvaltningen har utrett Kristdemokraternas förslag att 
initiera ett projekt med ungdomsanställningar och konstaterar att det inte är 
genomförbart i dagsläget och inte heller på längre sikt. Bemanningen på vård- 
och omsorgsboendena är mindre på helgerna och att ha ungdomar på plats 
kräver också viss handledning vilket det inte finns utrymme för. Det är inte 
möjligt att höja helgbemanningen för att ha utrymme att även handleda ung-
domar. Dessutom behöver ungdomarna utbildning i hygien, sekretess, be-
mötande etcetera. Förvaltningen har bättre förutsättningar att ta emot ferie-
arbetare sommartid då dessa arbetar vardagar då det är högre bemanning. 

Tanken är god gällande behovet hos de äldre, med det krävs alltid en del av 
verksamheten att ta emot ungdomar, likaså när vi tar emot ungdomar från vård 
och omsorgscollege samt feriearbetare. Ska ungdomarna få en bra syn på 
arbetet behöver även våra medarbetare få en chans att finnas till hands. Vi 
kommer som arbetsgivare även att ha ett arbetsmiljöansvar för dessa ungdomar 
vilket även kräver resurser ur ett enhetschefsperspektiv. 

Projektet är inte genomförbart inom hemtjänsten. Social- och omsorgs-
nämndens förslag är att motionen avslås. 

Yrkanden 
Peter Åkerström (KD) yrkar bifall till motionen. 

Henrik Berglund Persson (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  
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Propositionsordning 
Ordföranden framställer proposition om bifall antingen till kommunstyrelsens 
förslag eller till Peter Åkerströms förslag, och finner att kommunfullmäktige 
bifaller kommunstyrelsens förslag    

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2021-12-07 § 216 

Allmänna utskottet 2021-11-18 § 144 

Social- och omsorgsnämnden 2021-09-16 § 124 

Tjänsteutlåtande social- och omsorgsförvaltningen 

Motion 

 

 

Beslutet skickas till 
Peter Åkerström 
Monika Stigås 
Social- och omsorgsnämnden 
Gunilla Andersson 
Marie Gahn Göransson 
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§ 207 Dnr 2021-000551 - 009 

Interpellation om drogsituationen och förekomsten av 
droger bland unga i Hudiksvalls kommun  

Kommunfullmäktige beslutar 
att interpellationen besvaras vid dagens sammanträde, samt därefter 

att anse interpellationsdebatten avslutad.  

Sammanfattning 
Kommunfullmäktige har tidigare beslutat att interpellationen får framställas. 

Social- och omsorgsnämndens ordföranden Henrik Berglund Persson (S) har 
lämnat ett skriftligt svar. 

I interpellationsdebatten deltar förutom Henrik Berglund Persson (S) och 
Anton Stark (C) även Patrik Nilsson (SD), Caroline Schmidt (C), Gerd Olsson 
(S), Mikael Löthstam (S), Peter Åkerström (KD), Håkan Rönström (M) och 
Jonas Holm (M). 

Beslutsunderlag 
Interpellation 

Interpellationssvar 
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§ 208 Dnr 2021-000649 - 009 

Interpellation om hur kommunen säkerställer arbets-
miljön i kommunens lokaler 

Kommunfullmäktige beslutar 
att interpellationen får framställas, samt 

att interpellationen besvaras vid nästa sammanträde.  

Sammanfattning 
Föreligger interpellation till tekniska nämndens ordförande, från Peter 
Åkerström (KD) om Hur kommunen säkerställer att arbetsmiljön i kommunens 
lokaler inte är hälsovådlig 

Beslutsunderlag 
Interpellation    

 

Beslutet skickas till 
Annika Huber 
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§ 209 Dnr 2016-000105 - 030 

Delegationsbeslut 

Kommunfullmäktige beslutar 
att godkänna redovisningen av fattade delegationsbeslut.  

Sammanfattning 
1. Byggnadsnämnden 2021-11-08 

2. Kultur- och fritidsnämnden 2021-11-24 

3. Lärandenämnden 2021-12-02 

4. Norrhälsinglands miljö- och räddningsnämnd 2021-11-10 

5. Social- och omsorgsnämnden 2021-11-25 

6. Svågadalsnämnden 2021-11-29 
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Plats och tid A-salen, Guldsmeden, Hudiksvall och på distans via Zoom, måndagen den 20 
december 2021 kl 17:30-20:40 


Beslutande Ledamöter 


Se närvarolista på sida 2 


 Ersättare 
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Övriga närvarande Se närvarolista på sida 2 


Justerare Jim Svensk Larm (S) och Stina Åström Jonsson (C) 
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Paragrafer §§ 195-209 
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Närvarolista 
Beslutande Sven-Åke Thoresen (S), Ordförande 


Mikael Löthstam (S) 
Annika Huber (S) 
Henrik Berglund Persson (S) 
Gerd Olsson (S) § 195-200, 202-209 
Per Svensson (S) 
Börje Sundin (S) 
Lena Hallqvist (S) 
Bo Nilsson (S) 
Anna-Carin Keisu (S) 
Jim Svensk Larm (S) 
Daniel Fors (S) 
Agneta Brendt (S) § 201-209 
Kerstin Rask (S) § 196-200, 201 
Lilian Holmgren (S) 
Ingvar Persson (S) 
Rolf Sundell (S) 
Jonas Holm (M) 
Anita Höglund (M) 
Adam Rydstedt (M) 
Cecilia Natander (M) 
Peter Lagerqvist (M) 
Håkan Rönström (M) §195-200, 202-209 
Bibbi Segerbrand (M) § 201 
Birgitta Medin (M) 
Kerstin Karlsson (M) 
Andréa Bromhed (MP) 
Lina Johnsson (MP) 
 


Charliene Kiffer Goude (V) 
Ulrica Högberg (V) 
Alf Norberg (V) 
Siv Cavallin (V) 
Johan Wallinder (V) 
Caroline Schmidt (C) §195-200, 202-209 
Jan-Erik Jonsson (C) 
Anton Stark (C) 
Bengt-Åke Nilsson (C) 
Anna Guldbrand (C) 
Jörgen Bengtson (C) § 195-197, 199-209 
Bernt Jons (C) § 198, 199, 201 
Anette Spjutsvik (C) §195-198, 200-209 
Matts Persson (C) 
Stina Åström Jonsson (C) 
Sven Bergström-Trolin (C) 
Erik Jensen (C) 
Lars Sjögren (L) 
Peter Åkerström (KD) 
Lars Österberg (KD) 
Patrik Nilsson (SD) 
Yvonne Andersson (SD) 
Stefan Nordin (SD) 
Jörgen Eriksson (SD) 
Birgitta Johansson (SD) 
Peter Asp-Vilén (SD) 


Ersättare  Kerstin Rask (S) 
Bibbi Segerbrand (M) 
Torsten Myrgren (M) 
Emelie Gustafsson (M) 
Barbro Ryttlinger (MP) 
Delshad Saleh (V) 
 
 


Lars Berglund (V) 
Bernt Jons (C) 
Ingrid Bryntse (C) 
Kent Sjöberg (KD) 
Mats-Erik Jonsson (SD) 
 


Övriga närvarande Kommunsekreterare Pia Embretsén, 
kommundirektör Bengt Friberg 
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§ 195 Dnr 56867 


Information från kommunen 


Kommunfullmäktige beslutar 
att tacka för informationen.  


Sammanfattning 
Kommundirektör Bengt Friberg informerar om smittskyddsläget nationellt, 
regionalt och lokalt och vilka risker och restriktioner som finns och gäller.  
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§ 196 Dnr 2016-000288 - 003 


Ledamöters frågestund 


Sammanfattning 
Charliene Kiffer Goude (V) frågar ansvarigt kommunalråd: 


" För över ett år sedan lämnade jag in en motion om att se över möjligheterna 
för samarbeten med lämpliga aktörer kring att införa modellen Huskurage. Vid 
förra fullmäktige redovisades obesvarade motioner och där står denna motion 
fortfarande under beredning trots att över ett år gått. Jag undrar hur det går 
med motionen och varför svar på motionen dröjer." 


Kommunstyrelsens ordförande Mikael Löthstam svarar: 


Social- och omsorgsnämnden avvaktar en utvärdering och rapport som Gävle-
kommun håller på att ta fram, som ska visa de erfarenheter de har gjort i sitt 
projekt. Rapporten väntas presenteras i början av året. I vår kommun pågår i 
övrigt ett samarbete bland annat mellan Hudiksvallsbostäder och kvinnojouren 
enligt Huskurage, som ska skapa trygghet i bostadsområden och förebygga våld 
i nära relationer. 


 


Ulrica Högbergh (V) frågar: 


" I våras efter en avverkning av nyckelbiotopklassad kommunskog, kom det 
fram att kommunens skog inte varit hållbarhetscertifierad (t ex via FSC) sedan 
2012 trots att FSC-certifiering finns med i såväl styrdokument som i upp-
följningar.  


Efter att det framkom att certifiering saknas så har jag uppfattat det som att 
majoritetens intentioner är att åter certifiera kommunens skogsinnehav. 


Med utgångspunkt i detta undrar jag om kommunens skog nu är hållbarhets-
certifierad, t ex enligt FSC? " 


Kommunstyrelsens ordförande Mikael Löthstam svarar: 


Plan- och utvecklingsutskottet har fått i uppdrag att ta fram en strategi hur 
kommunen ska sköta sin skog och att den sedan ska certifieras. 


 


Stina Jonsson (C) frågar lärandenämndens ordförande: 


" Smittspridningen ökar, många elever i skolan är sjuka i diverse förkylningar 
och även i Covid 19. De sista dagarna i grundskolan brukar innebära schema-
brytande aktiviteter som pyssel, film och julmys som är härligt, men är det värt 
att riskera julfirande med nära och kära? 
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Tyvärr testar inte alla vårdnadshavare sina barn och personalen får skicka hem 
elever som trots symtom kommer till skolan. Smittspridningen ökar generellt 
och en mer smittsam variant är här eller på intåg. 


Det är ju skolplikt och vårdnadshavare måste låta sina barn gå i skolan vilket 
gör att vi måste kunna säkerställa att skolan är säker, så varför kunde man inte 
flytta de tre sista dagarna av höstterminen och lägga dem i slutet av vårterminen 
istället? Det skulle kunna öka möjligheterna till ett säkert smittsäkert julfirande." 


Lärandenämndens ordförande Jonas Holm (M) svarar: 


Kommunens krisledning har dagligen kontakt med smittskyddsläkaren och 
folkhälsomyndigheten och följer deras rekommendationer och råd. Kluster-
utbrott har förekommit vid några skolar där undervisningen har flyttas till 
hemmet. I övrigt följs alla rekommendationer och försiktighetsåtgärder, som till 
exempel att inte blanda olika klasser. 


 


Caroline Schmidt (C) frågar lärandenämndens ordförande: 


" För några veckor ställde jag en interpellation till ordförande i Lärande 
nämnden om hur det systematiska arbetet fungerade med de 335 eleverna som 
inte klarat årskurs 9, de senaste 5 åren.  


Som av händelse har nu Skolinspektionen efter ”kvalitetsgranskningen av 
Hudiksvalls kommuns ansvarstagande för grundskolan.” – svarat på frågan som 
jag ställde i interpellationen.  


Skolinspektionen riktar skarp kritik till ansvarig majoritet.  


” Huvudmannen behöver systematiskt analysera samtliga elevers behov och 
förutsättningar för att kunna rikta uppföljningsbara kompensatoriska åtgärder 
till de grupper som har sämre förutsättningar för att nå utbildningsmålen”. 


Min fråga till Jonas Holm  


- För att stötta de 335 ungdomar som inte klarat grundskolan, samt 
de som är på väg att gå ut årskurs 9 – kan Jonas Holm lova att det systematiska 
arbetet kommer att inledas omgående och redovisas på KS under våren 2022?" 


Lärandenämndens ordförande Jonas Holm (M) svarar: 


Skolinspektionens yttrande har inte uppfattats som skarp kritik, utan som råd 
och hjälp för att systematiskt analysera samtliga elevers behov och förut-
sättningar och hitta åtgärder för att kunna nå utbildningsmålen. Dessa åtgärder 
kommer sedan att redovisas i lärandenämnden som ansvarar för verksamheten. 
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§ 197 Dnr 2021-000564 - 045 


Upplåningsramar och kommunal borgen 2022 


Kommunfullmäktige beslutar 
att under 2022 medge nyupplåning för Hudiksvalls kommun inom en ram på 
totalt 150 mkr (varav va-renhållning 45 mkr). Kommunens nyupplåning för-
orsakas av en hög årlig investeringstakt,  


att under 2022 medge omsättning av lån för Hudiksvalls kommun inom en ram 
av totalt 70,5 mkr (varav va-renhållning 17,5 mkr),  


att under 2022 såsom för egen skuld ingå borgen för AB Hudiksvallsbostäder 
(556507-8267) med 130 mkr gällande nyupplåning och med 415 mkr avseende 
omsättning av lån (nyproduktion Kattvikskajen, nyproduktion Ängebo, ny-
produktion Forsa, stambyten),  


att under 2022 såsom för egen skuld ingå borgen för Fastighets AB Glysis  
(556197-3669) 200 mkr gällande nyupplåning och med 100 mkr avseende om-
sättning av lån (nybyggnation Kattvikskajen),  


att under 2022 såsom för egen skuld ingå borgen för Glysisvallen AB (556315-
5125) med 10 mkr gällande ny upplåning samt 4 mkr avseende omsättning av 
lån (utveckling av ungdomsområdet på Överås), samt 


att Hudiksvalls kommun har en företagskredit hos Nordea på 200 mkr. Av 
denna fördelas vidare till bolagen enligt följande: 


Glysisvallen AB    5 mkr 


Fastighets AB Glysis  20 mkr 


Forssågruppen AB    1 mkr 


Hudiksvalls Näringslivs AB    1 mkr 


Hudiksvallsbostäder  10 mkr 


Sammanfattning 
Enligt kommunfullmäktiges beslut 2006, § 75, om borgenspolicy fordras årsvis 
beslut om borgensnivåerna för varje kommunalt bolag. Vidare fordras ramar 
för kommunens egen nyupplåning och omsättning av lån.  
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Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2021-12-07 § 202 


Allmänna utskottet 2021-11-18 § 131 


Tjänsteutlåtande 


 


 


Beslutet skickas till 
Ekonomienheten 
Tekniska nämnden 
AB Hudiksvallsbostäder 
Fastighets AB Glysis   
Glysisvallen AB 
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§ 198 Dnr 2021-000231 - 460 


Taxa inom livsmedelsområdet 


Kommunfullmäktige beslutar 
att anta förslaget till ny taxa för kommunens avgifter inom livsmedelsmedels-
området, samt 


att taxan gäller från 2022-01-01 


Sammanfattning 


Norrhälsinglands miljö- och räddningsnämnds yttrande 
Från och med år 2024 ska kostnaderna för kommunernas livsmedelskontroll 
debiteras full ut i efterhand. Nuvarande taxa bygger på att den som är föremål 
för livsmedelskontroll, betalar in en årlig avgift i förskott baserat på en risk-
klassning av verksamheten och det antal kontrolltimmar som följer av den. 
Vissa verksamheter är föremål för flera kontroller årligen medan vissa mindre 
verksamheter haft ett tillsynsintervall på upp till vart 3:e år.  


Förslaget till ny taxa är framtagen av SKR. Den nya taxan ger stöd för att kunna 
fakturera kostnader för kontroll i samband med RASFF-varningar (Rapid Alert 
System for Food and Feed), behov av dolda köp mm som behövs för att säker-
ställa lagefterlevnaden. Taxan tar även höjd för att kunna fakturera tillsynen av 
material och produkter avsedda att komma i kontakt med livsmedel, även kallat 
FCM utifrån EU-förordningen 1935/2004. Detta tillsynsansvar har lagts på 
kommunerna från och med 1 juli 2021 och har kopplats till livsmedelsområdet.   


Livsmedelskontrollen ska enlig lag finansieras till 100% genom taxor. SKR till-
handahåller ett underlag för beräkning av den faktiska timkostnaden för livs-
medelskontroll. Den tar hänsyn till lönekostnader för livsmedels-inspektörerna, 
stödjande resurser, nämndkostnader, provtagning, skyddskläder, transporter 
samt alla de kostnader som följer av lokaler, förbrukningsvaror och verksam-
hetssystem. Vid sin revision av nämndens livsmedelskontroll i våras, ansåg 
länsstyrelsen att det var tveksamt om nämnden hade full kostnads-täckning och 
att denna behövde ses över.  


Remissyttranden, obefogade klagomål, allmän information och rådgivning, för-
valtningsöverskridande samverkan och projekt samt övrig medverkan i sam-
hällsutvecklingen är exempel på arbetsuppgifter som måste finansieras genom 
skattemedel.  


Beräknad timkostnad 
Timkostnaden för tillsyn inom livsmedelsområdet blir enligt beräkningen  
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1173 kr. För uppföljande kontroll och annan offentlig kontroll där restiden ska 
läggas till separat blir timkostnaden 1114 kr.  


Precis som tidigare rekommenderar SKR att taxan indexregleras årligen utifrån 
PKV, med den procentsats som är publicerad på SKR´s webbplats för oktober 
månad året före avgiftsåret. Detta för att säkerställa finansieringen över tid. 


Miljökontorets bedömning 
En ny taxa för att kunna uppfylla kravet på efterhandsdebitering är nödvändig. 
Förändringarna kommer kräva stora informationsinsatser lokalt. Företag som 
inte varit föremål för årliga kontroller, kommer framöver att få betala hela 
summan direkt efter genomförd kontroll istället för som idag, då avgiften för-
delas över 2-3 år. Efterhandsdebitering innebär också en ökad administration. 
Varje enskild kontroll ska faktureras separat i anslutning till kontrollen istället 
för årlig massdebitering av kommunernas drygt 500 livsmedelsverksamheter vid 
en och samma tidpunkt. Tillräckligt med personal med rätt kompetens blir helt 
avgörande.  


Den nya timtaxan kommer nu att ligga i nivå med länets övriga kommuners 
timtaxa för livsmedelskontroll. 


Yrkanden 
Jörgen Bengtson (C) anmäler jäv och deltar inte vid handläggning av och beslut 
i ärendet. 


Jörgen Bengtson ersätts av Bernt Jons (C).  


Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2021-12-07 § 213 


Allmänna utskottet 2021-11-18 § 142 


Norrhälsinglands miljö och räddningsnämnd 2021-10-13 § 50 


Taxa 


Tjänsteutlåtande miljökontoret 


 


Beslutet skickas till 
Norrhälsinglands miljö- och räddningsnämnd 
Ekonomienheten 
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§ 199 Dnr 2021-000300 - 214 


Detaljplan för Ede 51.1 mfl i Delsbo, Hudiksvalls 
kommun 


Kommunfullmäktige beslutar 
att anta planförslaget.  


Sammanfattning 
Detaljplaneförslag har tagits fram för fastigheten Ede 51:1 mfl i Delsbo där nya 
bostäder i max två plan möjliggörs. En reglering av del av gatumarken görs, i 
samband med planläggningen, för att möjliggöra att en befintlig stödmur kan 
fastighetsregleras till kvartersmark. 


Samråd hölls 28 maj - 23 juni och granskning skedde 15 september - 8 oktober 
2021. I granskningsutlåtandet, som medföljer planen, har inkomna yttranden 
sammanställts. Detaljplanen är nu förberedd för ett antagande. Planen görs med 
utökat standardförfarande vilket innebär att beslut om antagande tas av 
kommunfullmäktige. 


Planbestämmelsen B för bostäder har kompletterats med egenskaps-
bestämmelser, som anger att byggnaderna ska utföras med en högsta byggnads-
höjd av 6,5 meter för att inte dominera intrycket och därmed riskera att påverka 
omkringliggande bostäder negativt. Bestämmelsen om att största byggnadsarea 
är 30 % av fastighetsarean syftar till att ge området en småskalighet samt 
möjliggöra infiltration av dagvatten på oexploaterade ytor. En annan 
bestämmelse anger att varje byggnad i sig inte får vara större än 300 m2,  för att 
ge området en småskalighet som innebär en anpassning till omkringliggande 
bebyggelse. Fasader ska utföras i trä och takvinklar får inte vara större än 27 
grader för att hålla nere byggnadernas totalhöjd. 


Yrkanden 
Annette Spjutsvik (C) anmäler jäv och deltar inte vid handläggning av och 
beslut i ärendet. 


Annette Spjutsvik ersätts av Bernt Jons (C).  
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Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2021-12-07 § 206 


Plan- och utvecklingsutskottet 2021-11-23 § 103 


Byggnadsnämnden 2021-11-08 § 122 


Tjänsteutlåtande byggnadsnämnden 


Plankarta 


Granskningsutlåtande 


Samrådsredogörelse  


Antagandehandling planbeskrivning 


Tjänsteutlåtande byggnadsnämnden 


Plankarta 


Granskningsutlåtande 


Samrådsredogörelse  


 


 


Beslutet skickas till 
Byggnadsnämnden 
Annika Forslin 
Emma Nordebo Snygg 
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§ 200 Dnr 2021-000573 - 107 


Namnbyte Hudiksvallsbostäder samt ändring i bolags-
ordning 


Kommunfullmäktige beslutar 
att godkänna införandet av nytt bolagsnamn, Glada Hudikhem AB, i bolags-
ordningen i stället för AB Hudiksvallsbostäder, 


att godkänna förslag till ny bolagsordning för AB Hudiksvallsbostäder i enlighet 
med föreliggande tjänsteskrivelse med bilagor, samt 


att översända ärendet till bolagsstämman för beslut om ny bolagsordning samt 
bolagsnamn för AB Hudiksvallsbostäder. 


Reservationer 
Emot beslutet reserverar sig Charliene Kiffer Goude (V), Ulrica Högbergh (V), 
Alf Norberg (V), Siv Cavallin (V) och Johan Wallinder (V) med följande 
motivering: 


" Vår motivering var att Hudiksvallsbostäders varumärke redan idag är starkt, 
det finns få lediga lägenheter och att ett namnbyte därför är en onödig kostnad 
som hyresgästerna i slutändan får betala för."  


Sammanfattning 
Kommunfullmäktige fattade den 26 april 2021 ett beslut att ge styrelsen i AB 
Hudiksvallsbostäder i uppdrag att genomföra ett varumärkesarbete innefattande 
nytt bolagsnamn. Bolaget har arbetat vidare med frågan och kommit fram till 
förslag på beslut, ärendets beredning presenteras i beslutsunderlaget.  


Yrkanden 
Anna-Karin Keisu (S), Håkan Rönström (M), Jörgen Bengtson (C), Lars 
Österberg (KD), Andrea Bromhed (MP), Yvonne Andersson (SD), och Lars 
Sjögren (L) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 


Ulrica Högbergh (V) yrkar avslag på kommunstyrelsens förslag.    


Propositionsordning 
  Ordförande framställer proposition om bifall eller ej till kommunstyrelsens 
förslag, och finner att kommunfullmäktige bifaller detta   
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Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2021-12-07 § 212 


Allmänna utskottet 2021-11-18 § 141 


Tjänsteutlåtande 


Förslag på ny bolagsordning 


Tjänsteutlåtande bolagsnamn från Hudiksvallsbostäder 


Tjänsteutlåtande Utveckling av varumärke från Hudiksvallsbostäder 


Tjänsteutlåtande Info/beredning, utveckling av varumärke, Hudiksvallsbostäder 


Tjänsteutlåtande Godkännande av ny bolagsordning för AB Hudiksvalls-
bostäder från Hudiksvallsbostäder 


 


Beslutet skickas till 
AB Hudiksvallsbostäder 
Annika Lindfors 


 


 







 


Kommunfullmäktige  


Protokoll 
Sida 
16(27) 


Sammanträdesdatum 
2021-12-20 


 
 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 


     
 


§ 201 Dnr 2021-000145 - 001 


Förändrad näringslivsorganisation (HNA, Visit Glada 
Hudik, turistbyrå) 


Kommunfullmäktige beslutar 
att avveckla Hudiksvalls Näringslivs Aktiebolag så snart som möjligt efter ut-
gången av verksamhetsåret 2022. 


att Hudiksvalls Näringslivs Aktiebolags verksamhet till sin helhet inkluderande 
personal och material övergår till kommunstyrelsen 2022-03-01. 


att ordförande och styrelsen för Hudiksvalls Näringslivs Aktiebolag kvarstår 
och ansvarar för bolaget till dess det är avvecklat. 


att komplettera reglementet för kommunstyrelsen med ansvar även för närings-
livsfrågor och besöksnäring/turism samt   


att ge kommunstyrelsen i uppdrag att tillse att Hudiksvalls Näringslivs Aktie-
bolag har erforderliga medel för att täcka eventuella kostnader som uppstår 
under 2022 samt bistå ordförande och styrelsen med personellt stöd för att 
hantera avvecklingen av bolaget. 


Reservationer 
Emot beslutet och till förmån för eget förslag reserverar sig Peter Åkerström 
(KD) och Lars Österberg (KD).  


Sammanfattning 
För att bättre kunna arbeta utifrån ett helhetsperspektiv när det gäller 
kommunens arbete med tillväxtfrågorna föreslås samhällsplaneringsenheten, 
som ingår i kommunledningsförvaltningen, att slås samman med det som idag 
utgör Hudiksvalls Näringslivs Aktiebolags (HNA). Tillsammans kommer de att 
bilda en Tillväxtenhet bestående av tre delar; Näringslivs, Mark- och ex-
ploaterings-, Samhällsplaneringsenheterna. Dessa är tänkt att ledas av en verk-
samhetschef som tillika är chef för Samhällsplaneringsenheten. Till näringslivs-
enheten överförs också kommunens besöks- och turistverksamhet. Förslagsvis 
sker förändringen från 2022-03-01. Förändringen kommer att innebära att 
HNA kan avvecklas vilket lämpligen kan ske så snart som möjligt efter ut-
gången av 2022. Fram till dess kvarstår ordförande och styrelsen för bolaget för 
att med stöd från kommunledningsförvaltningen hantera avvecklingsprocessen.  


Tillväxtenheten kommer att tillhöra kommunstyrelsen och vara en del av 
kommunledningsförvaltingen. Dess frågor kommer att beredas och hanteras via 
plan- och utvecklingsutskottet.  
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Yrkanden 
Håkan Rönström (M), Caroline Schmidt (C) och Gerd Olsson (S) anmäler jäv 
och deltar inte vid handläggning av och beslut i ärendet. 


Håkan Rönström ersätts av Bibbi Segerbrand (M), Caroline Schmidt ersätts av 
Bernt Jons (C) och Gerd Olsson ersätts av Kerstin Rask (S). 


Peter Åkerström (KD) och Lars Österberg (KD) yrkar att HNA får förnyat 
uppdrag inom ramarna för dagens organisation, men med ett ökat inslag av 
näringslivsföreträdare i styrelsen med beslutsrätt. 


Mikael Löthstam (S), Jonas Holm (M), Jan-Erik Jonsson (C), Stina Jonsson (C), 
Bo Nilsson (S), Andrea Bromhed (MP), Patrik Nilsson (SD) och Lars Sjögren 
(L) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  


Propositionsordning 
Ordföranden framställer proposition om bifall antingen till kommunstyrelsens 
förslag eller till Peter Åkerströms och Lars Österbergs förslag och finner att 
kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag     


Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2021-12-15 § 224 


Allmänna utskottet 2021-12-14 § 151 


Förslag till ny organisation 


Powerpoint 


 


Beslutet skickas till 
HNA 
Bengt Friberg 
Ulrika Wenn 
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§ 202 Dnr 2021-000298 - 102 


Val av ny ersättare i Demokrati- och kvalitets-
beredningen, efter Daniel Johnson (L) som entledigats 


Kommunfullmäktige beslutar 
att ny ersättare i demokrati- och kvalitetsberedningen utses vid senare tillfälle.  


Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade, vid sitt sammanträde 24 maj 2021, att entlediga 
Daniel Johnson (L) från uppdrag som ersättare i demokrati- och kvalitets-
beredningen. Kommunfullmäktige har att utse ny ersättare.  


Beslutsunderlag 
Kommunfullmäktige 2021-11-22 § 185 


 


Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 203 Dnr 2021-000487 - 102 


Val av ny kommunrevisor, efter Sebastian Olsson (L) 
som entledigats 


Kommunfullmäktige beslutar 
att ny kommunrevisor utses vid senare tillfälle 


Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade vid sitt sammanträde 25 oktober 2021 att ent-
lediga Sebastien Olsson (L) från rubricerat uppdrag. Kommunfullmäktige har 
att utse ny revisor.  


Beslutsunderlag 
Kommunfullmäktige 2021-11-22 § 187 


 


Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 204 Dnr 2021-000645 - 102 


Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare 
i KHF Skyttegillet, Peter Lagerqvist (M) 


Kommunfullmäktige beslutar 
att bifalla Peter Lagerqvists anhållan om entledigande från uppdrag som er-
sättare i KHF Skyttegillet, samt 


att till ny ersättare utse Jonas Holm (M), Nätvik 8, 824 91 Hudiksvall.  


Sammanfattning 
Peter Lagerqvist (M) anhåller om entledigande från rubricerat uppdrag.  


Beslutsunderlag 
Begäran om entledigande 


 


Beslutet skickas till 
Peter Lagerqvist 
KHF Skyttegillet 
Jonas Holm 
Annika Forslin 
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§ 205 Dnr 2020-000629 - 008 


Motion om Agenda 2030 


Kommunfullmäktige beslutar 
att anse motionen besvarad.   


Sammanfattning 
Den 4 november 2020 inkom Caroline Schmidt, centerpartiet med en motion 
om att arbeta in Agenda 2030 i kommunens styrsystem.  


Ett arbete med att koppla kommunens vision och konkretiseringen av de över-
gripande målen till Agenda 2030 är påbörjad. Arbetet är delvis avstannat på 
grund av pandemin då kvalitetsteamet har fått lägga en stor del av sina resurser i 
arbetet med pandemin.  


Hudiksvall är en ekokommun sedan 2002 och 2014-05-26 beslutade kommun-
fullmäktige om att delta i projektet Hållbar kommun- och regionutveckling för 
att arbeta med att tillämpa hållbarhetsprinciperna som utgör grunden för eko-
kommunarbetet. Deltagande i projektet har bidragit till att på ett tydligt sätt 
väva ihop kommunens arbete med den ekologiska hållbarheten och den sociala 
hållbarheten då det inte går att bortse från någon del av dessa om målen i 
Agenda 2030 ska kunna uppnås. Vårt arbetssätt att tillämpa hållbarhets-
principerna beskriver hur vi ska arbeta för att bidra till Agenda 2030.  


Med anledning av att målstrukturen med Agenda 2030 blir alltmer känd har 
kommunen påbörjat ett arbeta med att koppla vårt styrsystem till Agenda 2030 
målen. Det genomförs för att tydliggöra vilka Agenda 2030 mål som 
kommunen arbetar med. Flera av de indikatorer som kommunen använder som 
indikator återfinns bland KOLADAs Agenda 2030 indikatorer. Länk till 
KOLADA återfinns på kommunens hemsida om hållbarhetsarbete Hållbarhet. 


En fördjupad redovisning av vilka delar av förvaltningarnas arbete som är i 
enlighet med de respektive målen i Agenda 2030 presenterades för kommun-
styrelsen den 9 november 2021. 


Arbetet är påbörjat och förslag till beslut är därför att anse motionen besvarad.   


Yrkanden 
Caroline Schmidt (C), Jan-Erik Jonsson (C), Ulrica Högbergh (V) och Peter 
Åkerström (KD) yrkar bifall till motionen. 


 


Andrea Bromhed (MP), Bo Nilsson (S), Mikael Löthstam (S) 0ch Yvonne 
Andersson (SD) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  
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Propositionsordning 
Ordföranden framställer proposition om bifall antingen till kommunstyrelsens 
förslag eller till Caroline Schmidts med fleras förslag, och finner att kommun-
fullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag   


Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2021-12-07 § 215 


Allmänna utskottet 2021-11-18 § 143 


Tjänsteutlåtande 


Motion 


 


Beslutet skickas till 
Caroline Schmidt 
Åsa Terent 
Annika Lindfors 
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§ 206 Dnr 2020-000570 - 008 


Motion - Utveckla relationerna mellan generationerna 
med ungdomsanställningar 


Kommunfullmäktige beslutar 
att avslå motionen.  


Reservationer 
Emot beslutet reserverar sig Peter Åkerström (KD) och Lars Österberg (KD).  


Sammanfattning 
Peter Åkerlund (KD) och Monika Stigås (KD) har i en motion föreslagit att 
kommunfullmäktige beslutar att uppdra till social- och omsorgsnämnden att 
initiera ett projekt med ungdomsanställningar för att utveckla relationerna 
mellan generationerna.  


Social- och omsorgsnämndens yttrande 
Social- och omsorgsförvaltningen har utrett Kristdemokraternas förslag att 
initiera ett projekt med ungdomsanställningar och konstaterar att det inte är 
genomförbart i dagsläget och inte heller på längre sikt. Bemanningen på vård- 
och omsorgsboendena är mindre på helgerna och att ha ungdomar på plats 
kräver också viss handledning vilket det inte finns utrymme för. Det är inte 
möjligt att höja helgbemanningen för att ha utrymme att även handleda ung-
domar. Dessutom behöver ungdomarna utbildning i hygien, sekretess, be-
mötande etcetera. Förvaltningen har bättre förutsättningar att ta emot ferie-
arbetare sommartid då dessa arbetar vardagar då det är högre bemanning. 


Tanken är god gällande behovet hos de äldre, med det krävs alltid en del av 
verksamheten att ta emot ungdomar, likaså när vi tar emot ungdomar från vård 
och omsorgscollege samt feriearbetare. Ska ungdomarna få en bra syn på 
arbetet behöver även våra medarbetare få en chans att finnas till hands. Vi 
kommer som arbetsgivare även att ha ett arbetsmiljöansvar för dessa ungdomar 
vilket även kräver resurser ur ett enhetschefsperspektiv. 


Projektet är inte genomförbart inom hemtjänsten. Social- och omsorgs-
nämndens förslag är att motionen avslås. 


Yrkanden 
Peter Åkerström (KD) yrkar bifall till motionen. 


Henrik Berglund Persson (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  
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Propositionsordning 
Ordföranden framställer proposition om bifall antingen till kommunstyrelsens 
förslag eller till Peter Åkerströms förslag, och finner att kommunfullmäktige 
bifaller kommunstyrelsens förslag    


Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2021-12-07 § 216 


Allmänna utskottet 2021-11-18 § 144 


Social- och omsorgsnämnden 2021-09-16 § 124 


Tjänsteutlåtande social- och omsorgsförvaltningen 


Motion 


 


 


Beslutet skickas till 
Peter Åkerström 
Monika Stigås 
Social- och omsorgsnämnden 
Gunilla Andersson 
Marie Gahn Göransson 
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§ 207 Dnr 2021-000551 - 009 


Interpellation om drogsituationen och förekomsten av 
droger bland unga i Hudiksvalls kommun  


Kommunfullmäktige beslutar 
att interpellationen besvaras vid dagens sammanträde, samt därefter 


att anse interpellationsdebatten avslutad.  


Sammanfattning 
Kommunfullmäktige har tidigare beslutat att interpellationen får framställas. 


Social- och omsorgsnämndens ordföranden Henrik Berglund Persson (S) har 
lämnat ett skriftligt svar. 


I interpellationsdebatten deltar förutom Henrik Berglund Persson (S) och 
Anton Stark (C) även Patrik Nilsson (SD), Caroline Schmidt (C), Gerd Olsson 
(S), Mikael Löthstam (S), Peter Åkerström (KD), Håkan Rönström (M) och 
Jonas Holm (M). 


Beslutsunderlag 
Interpellation 


Interpellationssvar 
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§ 208 Dnr 2021-000649 - 009 


Interpellation om hur kommunen säkerställer arbets-
miljön i kommunens lokaler 


Kommunfullmäktige beslutar 
att interpellationen får framställas, samt 


att interpellationen besvaras vid nästa sammanträde.  


Sammanfattning 
Föreligger interpellation till tekniska nämndens ordförande, från Peter 
Åkerström (KD) om Hur kommunen säkerställer att arbetsmiljön i kommunens 
lokaler inte är hälsovådlig 


Beslutsunderlag 
Interpellation    


 


Beslutet skickas till 
Annika Huber 
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§ 209 Dnr 2016-000105 - 030 


Delegationsbeslut 


Kommunfullmäktige beslutar 
att godkänna redovisningen av fattade delegationsbeslut.  


Sammanfattning 
1. Byggnadsnämnden 2021-11-08 


2. Kultur- och fritidsnämnden 2021-11-24 


3. Lärandenämnden 2021-12-02 


4. Norrhälsinglands miljö- och räddningsnämnd 2021-11-10 


5. Social- och omsorgsnämnden 2021-11-25 


6. Svågadalsnämnden 2021-11-29 


 


 





